



合夥律師

teresahuang@leetsai.com

黃郁婷

Teresa Yu-Ting Huang

黃郁婷律師為理慈國際科技法律事務所的合夥律師，約有 16 年提供台灣、中國大陸及跨國客戶法律諮詢服務之資歷，並在公司事務、企業併購交易案件有相當充分之實務經驗，且黃律師亦代表許多國內外知名公司執行其在大中華地區之投資案。黃律師也為許多公開發行公司協助處理眾多其他法律議題，包括醫療藥事法規、金融科技法規及勞動法令。

黃律師為台北律師公會商事法委員會及生技藥事委員會之委員，亦為臺灣金融科技協會監事。

黃律師於台灣大學取得法律系學士及法學碩士學位，並於哈佛大學取得法學碩士學位。

專業資格

2016 年取得中華人民共和國法律職業資格

2009 年取得中華民國律師資格

學歷

- 美國哈佛大學 法律碩士（2012）
- 國立台灣大學 民商事法組碩士（2008）

- 國立台灣大學 法律系學士（2005）

專門領域

- 公司投資併購及一般公司法務
- 生技醫療藥事法規
- 金融科技法規
- 勞動法規

辦案經歷

- 公司投資併購
 - 提供知名金融集團關於法律盡職查核（due diligence）、企業併購法、證券交易法、及公司法相關法令諮詢
 - 協助歐州水務及廢棄物處理業者關於投資設立、政府採購案、企業併購法及公司法相關法律諮詢
 - 提供國家級投資公司關於法律盡職查核（due diligence）、企業併購法及公司法相關法令諮詢
- 生技醫療
 - 提供美國上市醫療器材公司關於醫療藥事相關法令諮詢
 - 提供台灣上市製藥公司關於藥物銷售、臨床試驗相關法令諮詢
 - 協助外國來台上市公司集團關於醫療器材、醫療機構、再生醫療相關法令諮詢及投資建議
- 訴訟爭議及仲裁
 - 代表家具製造廠商針對投資爭議於香港進行 ICC 仲裁
 - 代表政府機關處理與體育館委託經營管理契約爭議相關之訴訟程序
 - 協助知名多層次傳銷公司處理網域名稱爭議處理程序

- 其他法律諮詢
 - 提供多家外國來台上市櫃公司關於上市櫃法令遵循之法律諮詢
 - 提供多個全球知名廠商關於個人資料保護相關法令諮詢
 - 提供多家新創或科技公司針對虛擬貨幣相關業務之法律意見及撰擬合約
 - 提供知名線上金融新聞媒體、美商電子公司、生技藥理研究公司、歐洲期貨公司、跨國零售業等公司法律諮詢
- 大陸法律諮詢
 - 協助私募基金集團投資大陸半導體公司關於法律盡職調查 (due diligence)、投資架構設計、投資合同撰擬及相關公司、證券投資法令諮詢
 - 提供知名光學器材製造業者關於投資設立大陸合資企業之合同撰擬及公司法相關法令諮詢
 - 提供知名美容護膚服務業者關於大陸法律盡職調查 (due diligence)、投資合同撰擬，以及公司法、醫療美容相關法令諮詢
 - 協助大陸辦公家具製造批發公司之股東出售其大陸公司股權
 - 協助多個公司及個人購買或出售其大陸不動產

著作

- 2024 年醫藥相關智慧財產權與競爭法-台灣章節 (合著) Lexology In-Depth
- 2023 年生命科學與醫藥相關智慧財產權訴訟 (問答集)-台灣章節 (合著) Chambers Global Practice Guide
- 2021 年科技產業併購 (合著) Getting the

Deal Through (2020 年 11 月)

- 台灣虛擬貨幣法律及法規 (合著) 亞洲商務法律期刊 (2018 年 7 月 13 日)
- 獨立薪酬委員會與股東就董事經理人酬勞事項行使表決權制度之交融—分析比較美國及台灣相關法制 (碩士論文, 2012)
- 電子商務交易下契約正義之實現-論網路定型化契約 (碩士論文, 2008)

語言

國語、英語、日語

Teresa Yu-Ting Huang

Partner

teresahuang@leetsai.com

BIOGRAPHY

Teresa Huang is a partner at Lee, Tsai and Partners Attorneys-at-Law and has worked for around 16 years in advising Taiwan, Mainland China and multinational clients, Ms. Huang has substantial experience in corporate and M&A transactions, and she has represented many well-known foreign and domestic corporations in their investment projects in the greater China area. Ms. Huang also advises many publicly listed companies on a wide variety of legal matters, including medical and pharmaceutical law, fintech law, and labor law.

Ms. Huang is a member of the Commercial Law Committee and the Biotechnology and Pharmaceutical Committee of the Taipei Bar Association; as well as a supervisor of the Taiwan FinTech Association.

Ms. Huang received her LL.B. and LL.M. from National Taiwan University and an LL.M. from Harvard Law School.

QUALIFICATION

Obtained China Legal Profession Qualification, 2016

Admitted to the Taiwan bar, 2009

EDUCATION

- Harvard Law School (LL.M., 2012)
- National Taiwan University (LL.M., 2008)
- National Taiwan University (LL.B., 2005)

FIELDS OF EXPERTISE

- Corporate Investment, Merger & Acquisition and General Corporate

- Biotechnology, Medical and Pharmaceutical Law
- Fintech Law
- Labor Law

PREVIOUS PROJECTS AND CASES

- Investment and Mergers & Acquisitions
 - Advising a well-known financial group on various legal issues with respect to due diligence, M&A laws, securities laws and corporate law issues.
 - Advising a European water and waste processing company on investment and company incorporation matters, government procurement projects, M&A laws and corporate law issues.
 - Advising a national investment company on due diligence, M&A laws, and corporate law issues.
- Biotechnology and Medicine
 - Advising a listed US medical device company on pharmaceutical law issues.
 - Advising a listed Taiwan pharmaceutical company on legal issues relating to sales of pharmaceutical products and clinical trials.
 - Advising a foreign company group listed in Taiwan on legal matters involving medical devices, medical institution, regenerative medicine and investments.
- Litigation Dispute and Arbitration
 - Represented a furniture manufacturer in ICC arbitration in Hong Kong regarding an investment dispute.
 - Represented a government agency in litigation in relation to a dispute arising

from the management and operation contract of a major stadium

- Assisting a well-known multi-level marketing company in its domain name dispute resolution procedure.
- Other Legal Advice
 - Advising various foreign companies listed in Taiwan on listing and OTC compliance law issues.
 - Advising various well-known companies on legal issues with respect to personal data protection.
 - Advising various startups and technology companies in cryptocurrency-related businesses and drafting relevant contracts.
 - Advising a well-known online financial news media company, a U.S. electronics company, a biotechnology and pharmaceutical company, a European futures company, and multinational retail businesses on general legal affairs.
- PRC Legal Consulting
 - Assisting a private equity group in its investment of a PRC semiconductor company, including conducting due diligence, designing the investment structure, drafting investment-related contracts and providing general advice on the laws and regulations for companies and securities investment.
 - Assisting a well-known optical equipment manufacturer in drafting a joint venture contract and providing general advice on the laws and regulations for companies.
 - Assisting a well-known skin care service provider on various PRC legal issues with respect to due diligence and investment contracts drafting, as well as providing

general advice on laws and regulations for companies and for medical cosmetics.

- Assisting a shareholder of a PRC office furniture manufacturing and wholesaling company in selling its PRC equities.
- Assisting various companies and individuals in purchasing or selling their real estate in the PRC.

PUBLICATION

- “2024 Taiwan Chapter in Pharmaceutical Intellectual Property and Competition”, Lexology In-Depth (Co-Author)
- “2023 Life Sciences & Pharma IP Litigation (Q&A)”, Taiwan Chapter, Chambers Global Practice Guide (Co-Author)
- "Technology M&A 2021", Getting the Deal Through, November 2020 (Co-Author)
- "Cryptocurrency Laws and Regulations in Taiwan", Asia Business Law Journal, July 13, 2018 (Co-Author)
- Merger between Independent Committee and Shareholder Voting on Executive Compensation: Comparative Views from the U.S. and Taiwan (Thesis, 2012)
- Fairness and Justice under Electronic Commerce—A Study on Website Standard Form Contract (Thesis, 2008)

LANGUAGES

Mandarin, English and Japanese